
Summary 

27 April 2023  

The Water and Pads Project WP presented in the weekly Birseck   

During an exchange in Arlesheim near Basel, Switzerland, 4 participants of the Water and Pads Project met 

to exchange their experiences. This project supported by the global women's organisation International 

Alliance of Women IAW reaches out to students in remote and impoverished regions of Africa and Asia,  

They are taught basic knowledge about menstruation. Local IAW members organise these educational days 

together with the teachers in those schools. 

This prevents girls from missing classes due to taboos and shame and gives them self-confidence. 

The WP project is extremely successful in eight countries. It is financed exclusively by donations.  

Anne Yotchou from the IAW organisation CEFAP Cameroon was visiting Switzerland. She emphasises how 

much she herself had suffered from the period stigma as a child in a village school. She is strongly 

determined to change this.  

Boys are also getting interested in the topic and are now involved in the events in Nepal, Zimbabwe and 

Togo, this brings positive changes. 

This highly informative exchange meeting was organised by Dr. Sibylle von Heydebrand, Main 

Representative of IAW at the UN in Geneva. Ursula Nakamura, Co-Coordinator of the WP project, and Simge 

Simsek were also present. 

 

Résumé 

27 avril 2023  

Le projet Eau et Serviettes WP présenté dans l'hebdomadaire Birseck  

Lors d'un échange à Arlesheim près de Bâle, en Suisse, 4 participantes du Project Eau et Serviettes WP se 

sont rencontrées pour échanger leurs expériences. Ce projet, soutenu par l'Alliance internationale des 

femmes AIF, s'adresse aux étudiantes des régions reculées et pauvres d'Afrique et d'Asie,  

Des connaissances de base sur la menstruation leur sont enseignées. Les membres locaux de l'AIF 

organisent ces journées éducatives en collaboration avec les enseignants de ces écoles. 

Cela évite aux filles de manquer les cours à cause des tabous et de la honte et en même temps leur donne 

confiance en elles. 

Le projet WP connaît un grand succès dans huit pays. Il est financé exclusivement par des dons.  

 

Anne Yotchou, de l'organisation CEFAP Cameroun et membre de l’AIF a visité la Suisse. Elle a souligné, 

combien elle aussi a souffert de la stigmatisation liée à l'époque lorsqu'elle était enfant dans une école de 

village. Elle est fermement décidée à changer cela.  

Les garçons commencent à s'intéresser également au sujet et participent désormais aux événements 

organisés au Népal, au Zimbabwe et au Togo. Cela apporte des changements positifs. 

 

Cette réunion d'échange très instructive a été organisée par le Dr Sibylle von Heydebrand, représentante 

principale de l'AIF auprès des Nations unies à Genève. Ursula Nakamura, Co-coordinatrice du projet WP, et 

Simge Simsek étaient également présentes. 

 

 


